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Protokół nr V/24 

 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 12 września 2024 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 16:00 i trwała do godz. 17:00. 

Obrady sesji odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza 

Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski 

Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta dokonał otwarcia sesji, poinformował, że obrady są prawomocne, 

w chwili stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 15 radnych. W trakcie obrad 

przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 18 radnych. Nieobecni byli: Ewa Czubek, 

Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Elżbieta Kozakiewicz, Ewa Odulińska. 

Przewodniczący Rady Miasta przywitał wszystkich uczestniczących w obradach, następnie 

przedstawił zmiany do porządku obrad.  

Zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkt „Informacja dotycząca zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego” z uwagi na bardzo złe prognozy pogody, następnie poddał wniosek 

pod głosowanie: 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Agata Blachucik, Grzegorz Draguła, Wiesław Fąfara, Marzanna Gądek-

Radwanowska, Jakub Gładysz, Tomasz Kiel, Anna Kras, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Marek 

Piasecki, Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski, Marcin Wołyniec 

NIEOBECNI (5) 

Ewa Czubek, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Elżbieta Kozakiewicz, Ewa Odulińska 

Porządek obrad V sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle po zmianach przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

utworzonych przez Gminę  Kędzierzyn-Koźle, wysokości dodatkowej opłaty za 

wydłużony wymiar opieki nad dzieckiem oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie 

wraz z autopoprawką. 

3. Informacja dotycząca zabezpieczenia przeciwpowodziowego. 

4. Zakończenie obrad. 
 



2 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobkach 

utworzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle, wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony 

wymiar opieki nad dzieckiem oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie wraz z autopoprawką. 

Zastępca Prezydenta ds. Oświatowych i Społeczno-Gospodarczych Tomasz Radłowski 

poinformował, że ta uchwała niesie korzyści finansowe zarówno dla gminy jak i rodziców 

dzieci żłobkowych. Na dzień dzisiejszy średni koszt pobytu dziecka w żłobku w naszej gminie 

wynosi ok.  2300 zł, z czego gmina ponosi koszt 1900 zł, subwencji jest 400 zł a rodzice płacą 

50 zł + opłata za wyżywienie (7 zł stawka żywieniowa dzienna). Po wejściu w życie tej uchwały 

czesne będzie wynosiło 1500 zł, rodzic będzie płacił  tylko za wyżywienie.  

Jacek Król zapytał, dlaczego podejmujemy tą uchwałę na sesji nadzwyczajnej, jeżeli temat ten 

był już wiadomy wcześniej. 

Tomasz Radłowski wyjaśnił, że gmina czekała do ostatniego momentu ponieważ najpierw 

pojawił się projekt a potem dodatkowe obwarowania i zapisy, które trzeba było skonsultować 

z biurem radców prawnych.  

Jacek Król stwierdził, że te argumenty go nie przekonują, w jego ocenie było to przeoczenie. 

Ponadto zapytała co z prywatnymi żłobkami.  

Tomasz Radłowski poinformował, że jeśli chodzi o żłobki niepubliczne to wartości 

przedstawiają się następująco: do tej pory opłata za żłobek wynosiła ok. 1800-1900 zł, a od 

października 2024 r. ok. 2000-2100 zł, stawka żywieniowa ok. 14 zł a od października ok 16 

zł.  

Jacek Król zapytał, czy gmina coś dopłaca do żłobków niepublicznych. 

Tomasz Radłowski odpowiedział, że dopłaca ok 450-550 zł.  

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała, że do tej pory rodzinny kapitał opiekuńczy polegał 

na tym, że rodzic fizycznie otrzymywał środki na konto tak jak 800+, mógł zdecydować czy 

dziecko będzie w domu, czy pójdzie do żłobka prywatnego lub publicznego. Była to kwota 

1000 zł na dziecko. Po zrobieniu opłaty za żłobek zostawało mu 550 zł. Obawia się, że rodzice 

nie będą zadowoleni ze zmian, jej zdaniem ten program powinien być w takiej samej formie, 

czyli środki powinny trafiać do rodziców, aby mogli zadecydować czy wybrać żłobek, 

opiekunkę czy zostać w domu i z tych środków skorzystać. Dlatego wstrzyma się w głosowaniu. 

Kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania Joanna Hencel wyjaśniła, że ustawa wprowadza 

trzy rodzaje świadczeń dla rodziców, które rodzic może wybrać: świadczenie „aktywni rodzice 

w pracy”, „aktywnie w żłobku” i „aktywnie w domu”. Kiedy wybiera opcję „aktywnie w 

żłobku” wtedy opłata za żłobek zostaje bezpośrednio przekazana do żłobka, rodzic nie dostaje 

pieniędzy. Jeżeli wybiera opcję „aktywnie w pracy” dostaje te pieniądze opiekunka, babcia itp. 

Podkreśliła, że rodzic ma wybór.  

Michał Nowak zwrócił uwagę, że fragment tytułu tej uchwały brzmi „w  żłobkach utworzonych 

przez Gminę Kędzierzyn-Koźle” a pierwotnie było „w żłobkach prowadzonych przez Gminę 

Kędzierzyn-Koźle”. Zastanawia się, czy ta zmiana ma jakiś cel. Ponadto w § 2 jest drobny błąd 

przeniesiony z pierwotnej uchwały, jeżeli wprowadzamy definicję legalną to nie stosujemy 

cudzysłowu, jest prawidłowo zastosowany w § 1, w § 2 już go być nie powinno.   
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Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że sformułowanie „w  żłobku utworzonym 

przez jednostki samorządu terytorialnego” w tym wypadku przez Gminę Kędzierzyn-Koźle jest 

przeniesione wprost z art. 58 ust. 1 ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, stąd zmiana 

frazeologii w stosunku do poprzednio obowiązującej uchwały.  

Fabian Pszon zwrócił się z pytaniem, z racji tego, że do tej pory gmina dopłacała zarówno do 

żłobków publicznych i niepublicznych, czy środki na dofinansowanie żłobków niepublicznych 

pochodziły z budżetu gminy i jak to będzie wyglądało po podjęciu tej uchwały. 

Joanna Hencel poinformowała, że koszty pokrywane były z budżetu gminy. Umowy z 

niepublicznymi żłobkami są podpisane na rok kalendarzowy, gmina jest na etapie przeliczania 

wszystkiego, jest zaplanowane spotkanie z właścicielami żłobków niepublicznych, brane są 

pod uwagę różne rozwiązania.   

Jacek Król zapytał, ile jest dzieci w żłobkach publicznych a ile w niepublicznych.  

Joanna Hencel odpowiedziała, że w żłobkach publicznych jest 314 miejsc a w niepublicznych 

ok 200.  

Jacek Król podzielił się opinią, że może się okazać, iż utrzymanie dziecka w żłobku jest 

nieekonomiczne i rodzic wycofa się z pracy zawodowej. Gmina powinna dążyć do tego, aby 

ułatwić młodym małżeństwom wychowywanie dzieci i żeby miasto miało jak największy 

odsetek młodych osób.  

Wiesław Fąfara zapytał jaka jest opłata za pobyt dziecka w żłobku powyżej 10 godzin. 

Joanna Hencel poinformowała, że taka opłata wynosi 86 zł za godzinę, ale żłobki nie są otwarte 

dłużej niż 10 godzin, ponieważ nie ma takiej potrzeby.  

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Hanna Białas, Marzanna Gądek-Radwanowska, Jakub Gładysz, Tomasz Kiel, Anna Kras, 

Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ireneusz Wiśniewski, 

Marcin Wołyniec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Agata Blachucik, Grzegorz Draguła, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon 

NIEOBECNI (5) 

Ewa Czubek, Wojciech Jagiełło, Andrzej Kopacki, Elżbieta Kozakiewicz, Ewa Odulińska 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.  
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UCHWAŁA NR V/57/24 

RADY MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobkach utworzonych przez 

Gminę Kędzierzyn-Koźle, wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony wymiar opieki 

nad dzieckiem oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

3. Informacja dotycząca zabezpieczenia przeciwpowodziowego. 

 

Przewodniczący Rady Miasta, z powodu niepokojących prognoz na kolejne dni, zwrócił się z 

prośbą o informację o przygotowaniu służb do ewentualnego zagrożenia.  

Kierownik Wydziału Straży Miejskiej i Zarządzania Kryzysowego Aleksy Ptaszyński 

poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie powiatowego sztabu zarządzania 

kryzysowego,  została omówiona sytuacja hydrologiczna i meteorologiczna zarówno w gminie 

jak i powiecie. Zostały sprawdzone stany magazynowe, służby są w gotowości.  

Fabian Pszon zapytał, czy jest planowana montaż belek zaporowych w razie konieczności. 

Aleksy Ptaszyński poinformował, że szandory znajdują się w magazynie i są do dyspozycji.  

Fabian Pszon zapytał również o stan urządzeń hydrologicznych, czy jest na bieżąco sprawdzana 

ich sprawność. 

Aleksy Ptaszyński zapewnił, że w dniu dzisiejszym została sprawdzona sprawność tych 

urządzeń. 

Jacek Król stwierdził, że pamięta powódź z 1997 roku, na stronie IMGW jest podany 

prognozowany stan Odry w Chałupkach, za 3 dni ma zostać przekroczony stan alarmowy. 

Zapytał kto decyduje o założeniu szandorów. 

Kierownik Wydziału Straży Miejskiej i Zarządzania Kryzysowego poinformował, że zgodnie 

z ustawą Prezydent Miasta. 

Jacek Król zapytał o zmiany organizacyjne w Wydziale Zarządzania Kryzysowego. 

Aleksy Ptaszyński wyjaśnił, że doszło do połączenia dwóch wydziałów – Zarządzania 

Kryzysowego i Straży Miejskiej, dalej funkcjonuje referat Zarządzania Kryzysowego i są w 

nim pracownicy, którzy od zawsze zajmowali się ochroną przeciwpowodziową. 

Jakub Gładysz zapytał, czy sprawdzane są studzienki ściekowe.  

Aleksy Ptaszyński poinformował, że to zadanie zostało powierzone spółce MWIK, jeżeli będą 

jakieś problemy ze studzienkami prosi o sygnał.  

Tomasz Kiel zapytał jaka jest ilość worków napełnionych piaskiem gotowych do zabrania. 
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Aleksy Ptaszyński poinformował, że zgodnie z planem na miejsce przyjeżdża wywrotka z 

piachem i w wymaganym miejscu są napełniane worki. Są trzy punkty, w których mogą być w 

każdej chwili zadystrybuowane wywrotki z piaskiem, są tysiące worków do dyspozycji.  

Prowadzący obrady Ireneusz Wiśniewski wobec braku chętnych do zabrania głosu, przeszedł 

do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

4. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 

Wiśniewski, zamknął V sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

 

Przewodniczący obrad  

         Ireneusz Wiśniewski  

 

Sesja zakończyła się o godzinie 17:00 

Protokołowała: Xymena Wąsowicz 

 

 

  


